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Optimalisatie systeem ‘dierenarts met opdracht’ (DMO)  -  Conclusies rapport

Tijdens de commissievergadering van 4 mei jl. gaf de minister aan dat er momenteel 
naarstig wordt voortgewerkt aan een optimalisatie van het systeem ‘dierenarts met 
opdracht’. Bij de opstart had dit systeem nog te kampen met wat kinderziektes maar 
ondertussen heeft het zijn deugdelijkheid bewezen en kunnen we stellen dat sinds de 
invoering van de Vlaamse DMO’s er meer aandacht gaat naar het welzijn van dieren in de 
slachthuizen.

Ik ben dan ook zeer benieuwd naar de resultaten van een studieopdracht die de minister 
vorig jaar in de markt zette om het systeem nog meer te optimaliseren. De minister 
ontving naar eigen zeggen een rapport waarin een gedetailleerde analyse is opgenomen 
van de opgestelde documenten, de controleverslagen, de checklisten en de 
informatieformulieren per DMO. En er zijn ook opleidings- en overlegmomenten geweest 
voor de DMO’s in de Vlaamse administratieve centra van Antwerpen, Brugge en Gent.

De minister gaf in de commissie van 4 mei ook aan dat hij nu een nieuw bestek 
uitgeschreven heeft om te kunnen overgaan naar de praktische uitwerking van de 
conclusies van het rapport, naar het operationaliseren ervan op het terrein.

1. Wat zijn de belangrijkste conclusies van het rapport dat de minister mocht 
ontvangen?

2. Wat is de visie van de minister op het operationaliseren van deze conclusies op het 
terrein?

3. Kan de minister meedelen op welke termijn we deze praktische uitwerking van de 
conclusies mogen verwachten? 



BEN WEYTS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND 

ANTWOORD
op vraag nr. 572 van 20 mei 2022
van SOFIE JOOSEN 

1. Uit het rapport:
De vastgestelde feiten, de informatieformulieren en de daaraan gekoppelde PV(W)’s 
getuigen dat het systeem van de dierenwelzijnscontroles in de Vlaamse slachthuizen 
sinds de opstart in het najaar van 2020 werkt en zijn nut bewijst. Na deze opstartfase 
en op basis van de ervaringen is het nu mogelijk om over te gaan tot de flexibele 
inzet van DMO-teams voor de dierenwelzijnscontroles in de slachthuizen. De DMO’s 
hebben zich in de beginfase kunnen inwerken in deze nieuwe aanpak en specifieke 
terreinkennis opgedaan waardoor het niet langer noodzakelijk is om een specifieke 
DMO aan een specifiek slachthuis te koppelen, maar teams van DMO’s samen te 
stellen die dan verschillende slachthuizen kunnen opvolgen. Dit verhoogt de 
slagkracht van de controle, de onvoorspelbaarheid ervan en biedt de mogelijkheid om 
de inzet van de dierenartsen aan te passen in functie van de omvang, en 
slachtcapaciteit van de slachthuizen en hierbij rekening te houden met andere 
risicofactoren. De frequentie van de onaangekondigde controles wordt gekoppeld aan 
de vaststelling van non-conformiteiten in het desbetreffende slachthuis en de grootte 
ervan. Een evaluatie van het voorgesteld controlesysteem nadat het een jaar in 
werking is, is aangewezen.

2. Er moet inderdaad overgeschakeld worden op een controlesysteem met tenminste 
twee DMO’s per slachthuis en een inzet die gerelateerd is aan de omvang van de 
slachtactiviteit.

3. Neen, dit nieuwe systeem is afhankelijk van de beschikbaarheden van de DMO’s. Met 
de vakantieperiode voor de deur is het moeilijk om hier een inschatting van te maken. 
Het opstellen van een concrete planning werd mee in de nieuwe opdracht opgenomen.


